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írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . évi
XXXV1 . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (I) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Sirnieskó István honvédelmi miniszterhez

»A tervek szerint halad a drdnok alkalmazásáról szóló jogi szabályozás kidolgozása? "

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A pilóta nélküli repül őeszközök alkalmazásának témájában 2014 októberében a visegrád i
országok szakembereinek részvételével nemzetközi konferenciát tartottak Budapesten .
Sajtóbeszámolók szerint ezen a rendezvényen dr. llende Csaba honvédelmi miniszter is rész t
vett . Felszólalásában kifejtette, hogy törvényben kellene szabályozni a drónok használatát .
Eszerint olyan jogszabályokra van szükség, amelyek garantálják az emberek fizikai biztonságát
és a személyiségi jogokat, ugyanakkor nem akadályozzák a fejl ődést .

Dr. Hende Csaba honvédelmi miniszter által felvázolt szabályozási igény kétségkívül valós, és
a drónok elterjedésével minden hónappal egyre sürgetőbb. Ezért K/4789. számon benyújtot t
kérdésemben kértem tájékoztatást a szükséges jogi szabályozás megalkotásának tervezett
időrendjérő l . Dr. Hende Csaba miniszter úr 2015 . június 2-án kelt írásbeli válaszában arró l
tájékoztatott, hogy a ,, Honvédelmi Minisztérium 2015 . évi munkatervében és már jölyamatban
van az állami pilóta nélküli légijázmíívek, ílletve légifármüzendszerek repülésének részlete s
szabályairól és az azzal kapcsolatos katonai légügyi hatósági e/járásra vonatkozó szabályokró l
szóló HM rendelet kidolgozása" .

Fontos fejlemény, hogy az Országgyű lés 2015 . november 3-ai ülésén elfogadott az egyes
közlekedéssel összefüggő törvények módosításáról szóló 2015 . évi CLXX. törvény tartalmaz
néhány alapvető rendelkezést a pilóta nélküli légijárrn űvekre vonatkozóan. Ez azonban nem
-teszi szükségtelenné, hanem még inkább indokolja a K„/4789 . számú kérdésemre adott
miniszteri válaszban jelzett rendelet kiadását . Ezért a K/8181 . számon benyújtott kérdésben
ismét tájékoztatást kértem e rendelet kiadásának várható id őpontjáról, valamint arról, hogy



milyen szakmai szervezeteket vonnak be a szabályozás kidolgozásába . Miniszter Úr e

kérdésemre 2015 . december 29-én az alábbi választ adta :
,,,4 honvédelmi tárca az állami célú légikőzlekedésben érintett szervezetek véleményé t

figyelembe véve elkészítette a jogszabály tervezetét, amelynek közigazgatási egyeztetése 2016 .
év elsőfelében várható . "

Kérdezem Miniszter Urat, hogy az elmúlt tél évben lefolytatták-e a rendeletterveze t
közigazgatási egyeztetését? Pontosan mely állami célú légiközlekedésben érintett szervezete k
véleményét kérték ki a tervezet kidolgozása során? Mikorra várható a rendelet kiadása ?

Budapest, 2016. június

er Márta
országgy ű lési képviselő
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